
Hoe om te gaan met deze eerste stap in de richting 
van een nota Dierenwelzijn?
Binnen Waterschap Aa en Maas proberen we in brede zin te werken binnen algemeen 
geaccepteerde morele kaders rondom de omgang met dieren. We proberen dat zo te doen dat er zo 
min mogelijk inbreuk wordt gedaan op het leven en de territoria van “onze” dieren. “Onze” staat 
daarbij bewust tussen aanhalingstekens omdat het vaak dieren betreft die simpelweg een plek om te 
leven hebben uitgezocht die binnen de grenzen wat voor ons mensen “waterschap Aa en Maas” 
heet.

Al doende en pratende met onze mensen zijn we erachter gekomen dat het nog helemaal niet zo 
meevalt om datgene wat wij in ons werk van alledag beschouwen als “normaal” te vangen in tekst, 
laat staan om dat onder te brengen in beleid. De reden daarvoor is dat er voor iedere normaal 
geachte lijn wel een uitzondering te bedenken is die dan weer net niet valt onder datgene wat we 
proberen te verankeren in beleid. In zijn algemeenheid proberen we bijvoorbeeld de das zoveel zijn 
gang te laten gaan in de veronderstelling dat de territoria op gegeven moment vergeven zijn. 
Wanneer er echter een burcht wordt gebouwd in onze primaire kering dan vinden we vaak wel, maar 
af en toe niet dat we moeten ingrijpen. De bepaling van “wel of niet” is vaak van meerdere factoren 
afhankelijk en onderhevig aan een ingewikkelde afweging van factoren die zich bijna niet laat 
opschrijven.

We hebben met deze eerste nota “dierenwelzijn” geprobeerd om in algemene zin een eerste aanzet 
te doen wat uiteindelijk zou moeten doorgroeien tot een “welzijnsbeleid”. We realiseren ons dat er 
nog het nodige werk verzet moet worden en we hebben ons in eerste instantie vooral gericht op het 
in beeld brengen van een aantal wettelijke kaders en afspraken met de overige “bevoegde gezagen”. 
Dit hebben we gedaan door het opnemen van tal van “internetlinkjes” naar andere overheden.

Een eerste stap in dit doorgroeien is een opiniërende bespreking in de commissie watersysteem in 
januari 2025. De bedoeling van deze bespreking is om aanvullingen aan te reiken zodat we een 
volgende stap kunnen maken. Uiteraard is er ruimte tijdens de commissievergadering maar er is ook 
de mogelijkheid om suggesties, wensen, aanvullingen etc. aan te reiken via de griffie of direct via de 
portefeuillehouder.
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